

## **MAJOR-GENERAL D.D. BASINGER, OMM, CD**

### **CHIEF OF STAFF - MATERIEL GROUP**



Major-General Basinger joined the Canadian Army as a Reservist in December 1985. Upon finishing high school he entered the Royal Military College of Canada (RMC) Kingston graduating in 1991 with a Civil Engineering degree.

He has served with 1 Combat Engineer Regiment (Chilliwack, Edmonton and Croatia), with 2 Combat Engineer Regiment (Petawawa and Bosnia) and commanded 4 Engineer Support Regiment in Galetown. He also deployed to Kandahar as Task Force Engineer and Chief of Staff for Task Force Afghanistan. Between Regimental postings Major-General Basinger has instructed at the Army Tactics School, the Canadian Forces School of Military Engineering, coordinated exercises for the National Strategic Studies Program at the Canadian Forces College and led a seminar at the

United States Army School of Advanced Military Studies (SAMS). He was Commandant of the Canadian Army Command and Staff College in Fort Frontenac, Kingston from 2016 until 2018.

Major-General Basinger is a graduate of the Canadian Land Forces Command and Staff College, the Canadian Forces College, and SAMS. Since receiving a Bachelor's degree in Civil Engineering, he has received a Master's in Defence Studies from the Royal Military College of Canada (RMC) Kingston, a Master's of Military Art and Science in Strategic Studies from the United States Army Command and General Staff College, and is a member in good standing of the Association of Professional Engineers and Geoscientists of New Brunswick.

Posted to Ottawa in 2012, Major-General Basinger has worked in the Strategic Joint Staff on Force Posture and Readiness, in Chief Force Development as both the Director Capability Integration, and Director-General of Capability and Structure Integration, and in the Army Staff as Director Army Staff. From 2015 until 2018 he was appointed Director of the Corps of Royal Canadian Engineers. In March 2018, Major-General Basinger assumed the duties of Director-General Capability and Structure Integration within Chief Force Development. In April 2021, he was promoted to his current rank and assumed the duties of Chief of Staff – Materiel Group

None of this would have been possible without the loving and steadfast support provided by his wife and their two awesome kids.

## **MAJOR-GÉNÉRAL D.D. BASINGER, OMM, CD**

### **CHEF D'ÉTAT MAJOR - GROUPE DES MATÉRIELS**



Le Major-général Basinger s'enrôle dans l'Armée canadienne comme réserviste en décembre 1985. Après ses études secondaires, il entre au Collège militaire royal du Canada (CMR) Kingston, et reçoit en 1991 son diplôme en génie civil.

Il sert au sein du 1er Régiment du génie de combat (Chilliwack, Edmonton et Croatie), du 2<sup>e</sup> Régiment du génie de combat (Petawawa et Bosnie), et commandé le 4<sup>e</sup> Régiment d'appui du génie à Gagetown. Il part aussi en déploiement à Kandahar comme ingénieur de la force opérationnelle et chef d'état-major pour la Force opérationnelle Afghanistan. Entre ses affectations régimentaires, le major-général Basinger enseigne à l'École de la tactique de l'Armée canadienne et à l'École du génie militaire des Forces canadiennes, coordonne des exercices pour le programme d'études stratégiques nationales du Collège des Forces canadiennes et dirige

un séminaire à la US Army School of Advanced Military Studies (SAMS). Il est commandant du Collège de commandement et d'état-major de l'Armée canadienne au Fort Frontenac, à Kingston, de 2016 à 2018.

Le Major-général Basinger est diplômé du Collège de commandement et d'état-major des forces terrestres canadiennes, du Collège des Forces canadiennes et du SAMS. Après avoir reçu son baccalauréat en génie civil, il obtient une maîtrise en études de la défense du Collège militaire royal du Canada (CMR) Kingston et une maîtrise ès art et science militaires en études stratégiques du United States Army Command and General Staff College. Il est membre en règle de l'Association des ingénieurs et des géoscientifiques du Nouveau-Brunswick.

Affecté à Ottawa en 2012, le Major-général Basinger travaille pour l'État-major interarmées stratégique – Posture de la force et disponibilité opérationnelle, pour le Chef – Développement des Forces comme Directeur – Intégration des capacités, et Directeur général de l'intégration des capacités et des structures, et pour l'État-major de l'Armée comme Directeur – État-major de l'Armée. De 2015 à 2018, il occupe le poste de directeur du Corps du génie royal canadien. En mars 2018, le major-général Basinger est nommé au poste de Directeur général – Intégration des capacités et de la structure auprès du Chef – Développement des Forces. En avril 2021, il est promu à son grade actuel et nommé au poste de Chef d'état-major Groupe des matériels.

Rien de tout cela n'aurait été possible sans l'amour et le soutien indéfectibles de son épouse et de leurs deux merveilleux enfants.